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Zpravodaj V§m pœin§ģ²me d²ky 
http://www.point4me.com/cs 

V sobotu 11. ļervna 2016 se v Lidi-

c²ch uskuteļnila jiģ 74. tryzna za ne-

vinn® obŊti, nacisty vyp§len® obce. 

Đstavn² ļinitel®, politici, ļlenov®  

diplomatick®ho sboru, pŚedstavitel® 

obc², z§stupci c²rkve, Ļesk®ho svazu 

bojovn²kŢ za svobodu, Ļeskosloven-

sk® obce legion§Śsk®, Sokolsk® ģupy 

Budeļsk®, ti vġichni uctili lidickou 

trag®dii poloģen²m vŊncŢ a kvŊtin  

u hromadn®ho hrobu lidickĨch muģŢ. 

Vlastn²mu pietn²mu aktu pŚedch§zela 

mġe svat§, kterou celebroval  

Mons. Jan Graubner, arcibiskup olo-

mouckĨ a metropolita moravskĨ. Pr§-

vŊ ten Jan Graubner, kterĨ v roce 2002 

s ostatn²mi nŊmeckĨmi hodnost§Śi 

svŊtil v Norimberku svatoduġn² mġi na 

sjezdu SudetonŊmeck®ho landsman-

ġaftu a pot® usedl vedle Siegfrieda 

Zoglmanna, nacisty, pŚ²sluġn²ka SS, 

jednoho ze zakladatelŢ Witikobundu 

a pŚedstavitelŢ SudetonŊmeck®ho 

krajansk®ho sdruģen². Po ļtrn§cti le-

tech od t®to ud§losti byl Jan Graub-

ner pozv§n do Lidic, aby pronesl 

modlitbu nad hrobem lidickĨch 

muģŢ. A nejen to...! V m®di²ch n§-

slednŊ prohl§sil, ģe by r§d obnovil 

kostel sv. Martina v Lidic²ch, doslo-

va pronesl ĂObnoven² kostela by pro 

mne bylo jaksi viditelnĨm znamen²m 

toho, ģe se obnovuje i myġlen², kter® 

chce reagovat na to, co tady kdysi 

zahynulo." Naļ takov§ snaha o z§sah 
do pietn²ho ¼zem² pŢvodn²ch Lidic, 

kdyģ je vġeobecnŊ zn§m®, ģe toto 

¼zem² m§ zŢstat i pro dalġ² generace 
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nad§le Ănedotknuteln®ñ? K ļemu by 

poslouģila obnova kostela? Komu a 

jak®mu z§mŊru prospŊje, kdyģ c²r-

kev vybuduje a obnov² na pietn²m 

m²stŊ kostel? Bude Jan Graubner 

dalġ², kdo rozġ²Ś² Śady lidick® orga-

nizace Ļesk®ho svazu bojovn²kŢ za 

svobodu? Chce snad c²rkev uchv§tit 

pietn² ¼zem² pro sebe a vybudovat 

si zde svatost§nek? Slouģilo by vy-

budov§n² kostela jako postupn§, z§-

mŊrn§ snaha o usm²Śen² se Sudet-

skĨmi NŊmci prostŚednictv²m c²rk-

ve? MŢģeme se jen dohadovat, vġe 

tomu vġak po letoġn² tryznŊ nasvŊd-

ļuje. PŚestoģe lidiļt² bojovn²ci pŚed 

nŊkolika lety demonstrativnŊ odm²t-

li finanļn² dar SudetonŊmeck® kan-

cel§Śe v Praze, pak jsme svŊdky pr§-

vŊ toho, ģe v dneġn²ch Lidic²ch ni-

komu nevad² pŚ²tomnost c²rkevn²ho 

hodnost§Śe, kterĨ se v minulosti 

¼ļastnil SudetonŊmeckĨch dnŢ v 

Norimberku. V dneġn²ch Lidic²ch 

nevad², ģe ministr kultury ĻR je z§-

roveŔ pŚedsedou Sdruģen² Acker-

mann Gemeinde. Sdruģen², kter® je 

ļeskou odnoģ² a n§slednickou orga-

nizac² Ackermann Gemeinde, kter§ 

vznikla v roce 1946 a byla jednou ze 

tŚ² organizac² zakl§daj²c²ch Sudeto-

nŊmeckĨ landsmanġaft. (Lze to po-

chopit v pŚ²padŊ Pam§tn²ku Lidice, 

jehoģ zŚizovatelem je pr§vŊ Minister-

stvo kultury ĻR). 

V z§vŊru tryzny ozn§mil Śeditel Pa-

m§tn²ku Lidice, ģe se jedn§ s nejvŊt-

ġ² pravdŊpodobnost² o jeho posledn² 

tryznu. Koho dosad² ministr kultury 

na post Śeditele Pam§tn²ku Lidice po 

odchodu souļasn®ho Śeditele Ļer-

vencla, to si troufne dnes odhadnout 

asi jen m§lokdoé Uvid²me, mŢģe-

me jen doufat, ģe nebude poġlap§no 

to, co vzniklo za posledn² roky a by-

lo ku prospŊchu Pam§tn²ku Lidice. 

Vypad§ to vġak, ģe uģ i lidiļt² bojov-

n²ci se usmiŚuj² se SudetskĨmi NŊm-

Z§stupci kladenskĨch organizac² ĻsOL a ĻSBS 



prezidenta Beneġe, pov§leļnĨ 

transfer SudetskĨch NŊmcŢ pro-

vedenĨ na z§kladŊ mezin§rod-

n²ch dohod je oznaļov§n za ge-

nocidum a etnick® ļistky a 

vġechny, kteŚ² se na transferu 

pod²leli, oznaļuje za v§leļn® 

zloļince, kteŚ² by mŊli bĨt posta-

veni pŚed soud. 

***  

Server TĨden.cz citoval Śeditele 

Ļervencla: ĂZ pietn²ho aktu ko-

neļnŊ vymizela politika.ñ TŊģko 

Ś²ct, co vġechno vymizelo 

z pietn²ho aktu za vġechny ty 

roky. ChtŊlo by se napsat, ģe 

pokora a tich§ vzpom²nka nad 

hrobem, ovġem nŊco takov®ho 

lidick§ tryzna nikdy nezaģila. Co 

vġak urļitŊ nevymizelo, to je 

politika. Copak nŊkdo dok§zal 

zabr§nit tomu, aby v pŚ²tomnosti 

pŚeģivġ²ch, v pŚ²tomnosti prezi-

denta republiky a ostatnŊ i sym-

bolick® pŚ²tomnosti 173 zavraģ-

dŊnĨch lidickĨch muģŢ, nedo-

ch§zelo na pietn² vzpom²nce 

k agitce SudetskĨch NŊmcŢ, 

jejichģ soukmenovci byli 

v ļervnu 1942 akt®ry lidick® 

trag®die? Dalġ² agitka probŊhla 

ze strany Bloku proti islamiza-

ci, kdy jeden ze ļlenŢ pob²hal 

po pietn²m ¼zem² s logem Blo-

ku proti islamizaci pŚes cel§ 

z§da a mezi kvŊtinami na hro-

bu se dokonce objevila i stuha 

Hnut² Isl§m v ĻR nechceme... 

Z Lidic totiģ jen tŊģko nŊkdy 

vymiz² politika!                                      

P. Hron²k 

Foto: M. Ġnajdrov§ 

ci stejnŊ tak, jako se zŚejmŊ usm²Śil 

zbytek Lidic. Jak jinak si vysvŊtlit 

pŚ²tomnost aktivisty pana Ġin§gla, 

spoluzakladatele spolku SudetonŊ-

meck® krajansk® sdruģen² v Ļech§ch, 

na MoravŊ a ve Slezku, kterĨ na piet-

n²m ¼zem² rozd§val pŚ²tomnĨm let§ky 

s vyslovenŊ protiļeskĨm t®matem. Ve 

chv²li, kdy pan prezident hovoŚil o 

nebezpeļ² neonacismu, rozd§val let§-

ky, kter® v jednotlivĨch titulc²ch 

oznaļovali prezidenta Beneġe mimo 

jin® jako rasistu, nacionalistu, zr§dce 

a vyh§nŊļeé 

***  

 Jan Ġin§gl je jedn²m ze zakladatelŢ 

spolku SudetonŊmeck® krajansk® 

sdruģen² v Ļech§ch, na MoravŊ a ve 

Slezku. Ministerstvo vnitra odm²tlo 

toto sdruģen² registrovat, nicm®nŊ 

Nejvyġġ² spr§vn² soud zruġil rozhod-

nut² Ministerstva vnitra, ļ²mģ doġlo k 

registraci spolku ze z§kona. Ve Stano-

v§ch spolku je Śada kontroverzn²ch 

t®mat, z nichģ nejcitlivŊjġ² je zŚejmŊ  

ļl. 3, ve kter®m jsou napad§ny dekrety 
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Z§stupci Sokolsk® ģupy Budeļsk® - ģupn² starosta br. Miroslav David (prvn² zleva) 
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V sobotu 28. kvŊtna 2016 ļle-

nov® kladensk® organizace 

Ļesk®ho svazu bojovn²kŢ za 

svobodu po roce opŊt zorgani-

zovali pracovn² brig§du u po-

mn²ku obŊt² heydrichi§dy 

z ļervna 1942 v KladnŊ Krnļ². 

Tak jako kaģdĨ rok, seġli jsme 

se v RozdŊlovŊ Na Cimrman-

sk®m a pot® jsme pŊġky vyra-

zili k pomn²ku, kde jsme okol² 

pomn²ku vyļistili a upravili 

dosyp§n²m mulļovac² kŢry. 

Od n§letovĨch dŚevin jsme 

vyļistili tak® pŚ²stupovou cestu 

k torzu bĨval® vojensk® stŚel-

nice. SpoleļnŊ jsme tak® upra-

vili pŚilehlĨ ochrannĨ val. Bri-

g§dy se z¼ļastnili nejen ļleno-

v® ĻSBS, ale tak® rodinn² pŚ²-

sluġn²ci, dŊti a v neposledn² 

ŚadŊ Dan Jir§nek, kterĨ byl 

pravidelnĨm ¼ļastn²kem na-

ġich akc² coby prim§tor mŊsta 

Kladna a s kterĨm se i nad§le 

v²d§me pr§vŊ pŚi takovĨch 

akc², jako byla pracovn² brig§-

da v Krnļ². DŊkujeme vġem a 

tŊġ²me se na dalġ² spoleļn® 

setk§n². 

Z§roveŔ budeme r§di, pokud 

se k n§m pŚi dalġ² pracovn² 

brig§dŊ pŚihl§s² i ostatn². Ti, 

kteŚ² jsou na soci§ln² s²ti Face-

book n§s pak mohou sledovat 

na naġich str§nk§ch https://

w w w . f a c e b o o k . c o m /

ovcsbs.kladno/ 

OV ĻSBS Kladno 

Foto: 

dole - spoleļn® foto; 

vpravo nahoŚe - pŚ²buzn² po  

obŊtech 

vpravo  uprostŚed  a dole- 

¼prava okol² pomn²ku a ¼klid 

valu  bĨval® vojensk® stŚelni-

ce. 

zcela vpravo - syn M. HeŚ-

mansk® 

 

 

 

PIETNĉ AKT 1.6.2016 

 

Po pracovn² brig§dŊ v Krnļ² 

zorganizovala pŚedsedkynŊ OV 

ses. HavlŢjov§ pietn² akt prvn² 

ļervnovĨ den za ¼ļasti pŚ²buz-

nĨch 6 vlastencŢ, kteŚ² zde byli 

1.6.1942 popraveni. ĂNedaj² se 

popsat pocity, kter® prov§zely 

naġe setk§n² s panem HeŚman-

skĨm, synem popraven® Marie 

HeŚmansk®. Tenkr§t mu bylo 9 

let, kdyģ pŚiġel bŊhem jednoho 

mŊs²ce o oba rodiļeñ, Śekla ses. 

HavlŢjov§ . 
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